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 Svenska ESF-rådet, Huvudkontoret 

Besöksadress: Drottninggatan 9, 3 tr. 

Postadress: Box 397, 801 05 Gävle  

Telefon: 020 – 33 33 90 

Fax: 08-579 171 01 

Webbplats: www.esf.se 

 

 

 Datum 

 2025-06-04 

  

  

   

      

              

Protokoll för Övervakningskommittén1 för det nationella 
programmet för ESF+ onsdag den 4 juni 2025 
 
Tid: 10.00-15.00 (inkl. lunch 12.00-13.00) 

Plats: World Trade Center, Stockholm. Lokal: Atlanta 

Närvarande: se lista 

 

1. Sammanträdet öppnades     

Elin Landell, Övervakningskommitténs (ÖK:s) ordförande (ordf.) öppnade mötet och hälsade 

alla välkomna. 

2. Upprop 

3. Godkännande av dagordning   

Dagordningen godkändes och har skickats ut i god tid före mötet. 

4. Protokollet från föregående sammanträde  

Inga synpunkter på föregående protokoll (4 mars 2025) 

5. Val av justerare 

ÖK valde Maria Kindahl, Arbetsförmedlingen, och Ida Thunholm, Region Gävleborg, till 

justerare. 

6. Anmälningar om överträdelse av EU:s stadga och de grundläggande rättigheterna             

ESF+ 2021–2027 

• Föredragande: Håkan Forsberg, Svenska ESF-rådet 

Håkan Forsberg informerade att inga anmälningar om överträdelse finns att redovisa. 

7. Information från EU-kommissionen 

• Föredragande: Alexandra Kirgios och Karl Wallén 

 

 
1 Enligt regeringsbeslutet om inrättande av en övervakningskommitté för det nationella programmet för Europeiska 
Socialfonden+ 2021–2027 (dnr A2022/00979) ansvarar övervakningskommittén även för övervakning av slutförandet av det 
nationella socialfondsprogrammet för tillväxt och sysselsättning 2014–2020. 
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Kommissionen (KOM) informerade om ett nylanserat och ett kommande initiativ samt två 

övriga punkter.   

Kompetensunionen är ett initiativ som presenterades av KOM i mars 2025. Målen för 

initiativet är att alla i Europa ska ha möjlighet att utveckla sina färdigheter, att 

konkurrenskraftiga företag ska kunna hitta personer med rätt kompetens och att kompetens 

och kvalifikationer ska vara transparenta, pålitliga och erkända. 

Viktiga inslag i kompetensunionen: 

• Bygga färdigheter 

• Uppkvalificera och omskola 

• Cirkulera kompetens 

• Attrahera, utveckla och behålla talanger 

 

Färdplanen för arbetstillfällen av hög kvalitet (Quality Jobs Roadmap) är ett kommande 

initiativ som förväntas bli beslutat i slutat av 2025. Färdplanen innehåller följande huvudmål: 

• Goda arbetsförhållanden - Skäliga löner, hälsa och säkerhet, balans mellan 

arbete och fritid, verkställighet av rättigheter. 

• Rättvisa omställningar - Möjligheter till utbildning och kompetensutveckling, 

anställningstrygghet och arbetsrörlighet, förutsägelse och hantering av 

omstruktureringar. 

• Digitalisering som fungerar för människor - Digital omvandling av arbetsplatsen, 

användning av digitala verktyg, distansarbete. 

• Förutsättningar - Stödjande ramverk (till exempel barnomsorg, långtidsvård), 

stark social dialog och kollektivavtalsförhandlingar, tillgång till finansiering. 

Vårpaketet inom den europeiska planeringsterminen (inklusive landrapport och landspecifika 

rekommendationer) publiceras den 4 juni 2025 och kommer presenteras vid nästa ÖK-möte 

den 8 oktober 2025. 

Slutligen informerades om Sociala klimatfonden som är en ny fond. Detta är inte något som 

berör ÖK men fonden har en social dimension varför KOM ville informera om den. Fondens 

medel ska kunna användas för att hantera de sociala och ekonomiska konsekvenser som 

kan uppstå när det föreslagna nya systemet för handel med utsläppsrätter för byggnader och 

vägtransporter, ETS2, träder i kraft. Fonden riktar sig till de mest utsatta grupperna, såsom 

hushåll som lever i energi- eller transportfattigdom, det vill säga de som behöver det mest. I 

Sverige är det Klimat- och näringslivsdepartementet och Naturvårdsverket som förvaltar 

fonden. Planen som ligger som förslag nu handlar om en elbilspremie riktad till grupper i 

behov av stöd, till exempel i glesbygd. Planen är tänkt att presenteras för Kommissionen för 

godkännande i sommar.  
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Marina Carlsson (Funktionsrätt Sverige) frågade om detta är ett stöd som kan omfatta även 

de personer som har bilstöd idag. Det är personer som ofta ligger under medelinkomst. KOM 

hade inget omedelbart svar på detta men tog med sig frågan. 

Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet.  

8. Information från Arbetsmarknadsdepartementet 

• Föredragande: Cecilia Eng 

Cecilia Eng uppdaterade ÖK gällande halvtidsöversynen av det nationella programmet för 

ESF+. Regeringen fattade beslut om halvtidsöversynen och programändringarna den 21 

mars 2025, därefter skickades underlagen in till EU-kommissionen. Svar förväntas komma 

inom kort. 

 

Vidare informerade Cecilia Eng om de nya partnerskap som ska ersätta 

strukturfondspartnerskapen (SFP). Arbetet leds av Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet.  

 

- 10 april 2025 fattade regeringen beslut om propositionen: Upphävande av lagen om 

strukturfondspartnerskap.  

 

- Lagen om strukturfondspartnerskap föreslås upphöra att gälla den 1 augusti 2025.  

 

- Strukturfondspartnerskapen föreslås ersättas med en ny partnerskapsordning som kommer 

regleras i förordning med planerat ikraftträdande den 1 augusti 2025. Riksdagen behandlar 

propositionen den 4 juni 2025.2 

 

- De nya partnerskapen ska ha en mer strategisk roll där tonvikten i arbetet ligger i 

utlysningsfasen. De nya partnerskapen beräknas vara verksamma från den 1 november 

2025. Brev med inbjudan riktad till regionerna om nominering av ordföranden för de nya 

partnerskapen har skickats ut och svar ska ha kommit in senast den 1 juli 2025. 

 

Det nya lagförslaget ”En moderniserad sammanhållningspolitik”.  

Cecilia Eng gick igenom de delar som berör Socialfonden+. En faktapromemoria finns att ta 

del av gällande detta: En moderniserad sammanhållningspolitik - Regeringen.se.  

 

- Förslaget sett till ESF+ ska ge möjlighet att inom ramen för halvtidsöversynen av 

programmen för ESF+ omfördela medel till två nya prioriteringar: kompetensutveckling inom 

 

 
2 https://www.riksdagen.se/sv/dokument-och-lagar/dokument/betankande/upphavande-av-lagen-om-
strukturfondspartnerskap_hc01nu22/ 
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försvarsindustrin och kompetensutveckling för anpassning till utfasning av fossila bränslen i 

produktionskapaciteten. 

 

- EU-finansiering av dessa insatser i programmen föreslogs i kommissionens initiala förslag 

kunna ske med upp till 100 procent. I ett kompromissförslag föreslår kommissionen en lägre 

EU-finansieringsgrad. Även ökad förfinansiering, det vill säga förskottsutbetalningar, till 

medlemsstaterna föreslås ske för programmen. - Förhandlingar pågår. 

Sverige har välkomnat de delar av förslaget som innebär ökade möjligheter vad gäller 

investeringar för att bygga upp EU:s försvar, i övrigt är Sverige rätt så kritiska. Sverige anser 

bland annat att förslaget frångår viktiga principer som krav på nationell medfinansiering och 

att EU-medel ska användas till insatser där det finns mervärde av EU-finansiering. Det är 

också mycket viktigt att förändringarna inte leder till att EU-medel kan frigöras som nu hålls 

inne på grund av bristande efterlevnad av rättsstatens principer.  

 

Slutligen informerade Cecilia Eng om att kommissionens förslag om nästa långtidsbudget 

väntas i juli 2025. 

 

Marita Öberg-Molin (Coompanion) ställde en fråga gällande kritiken kopplad till rättsstatens 

principer och Cecilia Eng förtydligade enligt ovan.  

 

Mattias Schulstad (LO) ställde frågan huruvida regeringen samverkar med parterna på 

nationell nivå om förslaget.  Cecilia Eng svarade att någon särskild dialog inte pågår, 

åtminstone inte sett till förslagen som rör ESF+, samt att hon tar med sig synpunkten om 

vikten av dialog med parterna. 

Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet.  

9. Information från Svenska ESF-rådet 

• Föredragande: Håkan Forsberg  

Håkan Forsberg informerade om samordningsförbundens arbete med Socialfonden+. 

Försäkringskassan har fått ett uppdrag att ta fram en struktur för hur samordningsförbunden 

ska kunna finnas med i strukturen framgent. Samordningsförbunden kommer inte längre 

kunna finnas med i rollen som projektägare eller samverkande part. Samordningsförbundens 

roll är enligt förslaget att vara med i beredningsgrupper som identifierar behov och lämnar 

förslag till insatser. 

Europeiska revisionsrätten (ECA) genomför för närvarande en revision av 

Ekonomistyrningsverket (ESV) och påtalar ett eventuellt fel som Svenska ESF-rådet nu fått 

lämna synpunkter på. Projekt som granskats ligger inom React EU, det vill säga de som 

blivit arbetslösa på grund av pandemin. ECA har reviderat ett projekt som riktats till så 

kallade ”hemmasittare” och menar att dessa inte är att betrakta som arbetslösa eftersom de 
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inte är inskrivna på Arbetsförmedlingen. Svenska ESF-rådet har argumenterat för att det 

finns andra sätt att definiera arbetslös än att man är inskriven på Arbetsförmedlingen. Om 

ECA inte godtar förklaringen kan Sverige komma att drabbas av ett ganska stort återkrav.  

Carina Hagelin Kjällman (FK) ställde frågan om ÖK skulle kunna bjuda in representanter från 

Försäkringskassan till ÖK framöver för att berätta om regeringsuppdraget och det 

arbetssätt/den process som är framtagen för att stödja parterna i samordningsförbunden att 

söka ESF+. Elin Landell (ordf) föreslog att inbjudan görs till ÖK-mötet den 8 oktober 2025. 

10. ESF-rådets socialfondsrapport 2025:1 

• Föredragande: Joacim Rova Grevstig, Svenska ESF-rådet 

Joacim Rova Grevstig gjorde en genomgång av programläget för ESF+ utifrån 

socialfondsrapport 2025:1.  

ESF+ i siffror totalt sett: 

• 186 utlysningar 

• 15 817 miljoner kronor utlysta 

• 16 778 miljoner kronor ansökta 

• 8 586 miljoner kronor beviljade 

• 478 beviljade projekt 

• 147 365 deltagare hittills  

• 26 755 deltagare i skolprojekt 

Joacim Rova Grevstig gick sedan igenom läget för varje programområde. 

Mattias Schulstad (LO) frågade om det finns siffror på hur många aktörer som är nya och hur 

många som är återkommande. För innevarande programperiod finns det i nuläget inga siffror 

framtagna men Seth Sander (Svenska ESF-rådet) svarade att för förra programperioden 

2014–2020 var andelen nytillkommande aktörer 19%. Joacim Rova Grevstig kommenterade 

att andelen i nuvarande programperiod förmodligen ligger i paritet med detta. 

Elin Landell (ordf) ställde en fråga kring vad definitionen av resultatmåttet ”förbättrad 

arbetsmarknadssituation” är i programområde A1 kompetensutveckling. Joacim Rova 

Grevstig svarade att mycket handlar om upplevd förbättring. Anställda kommer att få svara 

på en enkät 6 månader efter avslutat projekt där frågorna handlar om huruvida man 

exempelvis gått från deltid till heltid, gått från visstidsanställning till tillsvidareanställning, om 

man har fått en löneökning på grund av nya arbetsuppgifter med mera. 

Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 

 

Assently: 91d597f2c555b112d7fb44149909bcc9b2b8b736a0ccf8466d66993be32d1495078ef994bd4a3e73a7746643df4df082e926bdb0922251cef057bd975a21eb3d



6(13) 

 

 

 

   

 

 

 

11. Arbetet med att minimera risk för dubbelfinansiering 

• Föredragande: Gunilla Sweger, Svenska ESF-rådet 

Gunilla Sweger presenterade några av de utmaningar myndigheter som hanterar EU-medel 

står inför och där dubbelfinansiering är en del. Dubbelfinansiering definieras som en situation 

där ett projekt får finansiering från två eller flera källor (till exempel EU-fonder och nationella 

stödprogram) för samma aktiviteter eller kostnader. Samma deltagare kan vara med i flera 

projekt samtidigt men inte mer än 100%. 

Dubbelfinansiering är ett av de områden som är av särskilt intresse vid revisioner. 

Vidare gick Gunilla Sweger igenom vilka andra fonder ESF+ har beröring med och som 

Svenska ESF-rådet behöver ta hänsyn till i sina kontroller för att säkerställa att ingen 

dubbelfinansiering sker. Vilka andra fonder det rör sig om kan dock skifta beroende på vilka 

insatser Socialfondens medel ska användas till och fler fonder att kontrollera mot kan 

således tillkomma. Gunilla Sweger gjorde en genomgång av vilka andra fonder som 

Socialfonden idag har beröringar med för att visa den komplexa bilden. 

För att arbeta förebyggande har Svenska ESF-rådet månatliga möten för utbyte med 

Tillväxtverket, Migrationsverket och Jordbruksverket. Man har också löpande kontakt med 

Internationella enheten på Arbetsförmedlingen kring Globaliseringsfonden och insatser 

kopplade till Northvolt.  

Varje myndighet arbetar med intern utbildning av personal, man kontrollerar i varandras 

projektbanker som är offentliga. 

För framtida kontroller av dubbelfinansiering kommer förhoppningsvis möjligheten till 

samkörning av register med andra myndigheter. Lagrådsremissen för utökat 

informationsutbyte mellan myndigheter innehåller en ny sekretessbrytande bestämmelse 

som förhoppningsvis träder i kraft i december 2025. 

Från och med 1 januari 2026 kommer det också att finnas ett särskilt register över utbetalat 

de minimis-stöd. Sverige tittar också i nuläget på de juridiska möjligheterna att ansluta sig till 

Arachne3. Det finns också en diskussion kring möjligheten att koppla sanktioner till 

nuvarande regelverk. 

Risken för dubbelfinansiering kopplat till Socialfonden är ur ett övergripande perspektiv låg 

då 70 procent av stödmottagarna är offentliga organisationer. Risken ökar dock då det hela 

tiden tillkommer nya fonder inom nya områden med nya typer av stödmottagare. 

Revisionsfokus kräver också ett ökat dokumentationskrav. 

 

 
3 Europeiska kommissionen har utvecklat Arachne, ett riskbedömningsverktyg riktat till de förvaltande myndigheterna och 
mellanliggande organ för projekt finansierade av Europeiska socialfonden, Europeiska regionala utvecklingsfonden och 
Sammanhållningsfonden, som ses som ett av verktygen för 'effektiva och proportionerliga åtgärder mot bedrägeri' enligt 
förordningen. 
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Marita Öberg-Molin (Coompanion) ställde en fråga kring om fondsamverkan försvåras i 

skenet av dubbelfinansiering. Gunilla Sweger svarade att dubbelfinansiering inte är något 

hinder för fondsamverkan så länge det finns tydliga avgränsningar kring vilka kostnader eller 

aktiviteter som finansieras av vilken fond. 

Carina Lindfelt (Svenskt näringsliv) reflekterade över att man behöver vara vaksam på och 

att ha insikt om att risk för oegentligheter finns i alla typer av organisationer. 

Roger Ylinenpää (Region Norrbotten) saknade Allmänna arvsfonden i presentationen och 

Gunilla Sweger förtydligade att presentationen fokuserade på EU-medel men att Allmänna 

arvsfonden också ligger med i detta. 

Carina Hagelin Kjällman (FK) reflekterade över att myndigheter ofta känner tillit till sin 

organisation men att man även behöver självrannsakan. 

Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 

12. Löpande uppföljning och utvärdering inom Programområde B 

• Föredragande Malgorzata Andersson och Magnus Rödin, Arbetsförmedlingen  

Malgorzata Andersson och Magnus Rödin presenterade Utvärderingsplan för 

Programområde B (PO B), Onward ESF+. Denna beslutades i juni 2023 och innehåller: 

• Programutvärdering av socialfondsprogrammet inleds 2027 

• Utvärdering av PO B ska slutföras senast våren 2028 

• Utvärdering av PO B utförs kontinuerligt under programperioden 

Utvärderingsfrågor kring effektivitet, relevans, samstämmighet, mervärde för unionen och 

ändamålsenlighet. De horisontella principerna ska genomsyra insatserna inom samtliga 

programområden och ska därför också utvärderas. 

AF gick vidare igenom vilka frågor som ska besvaras i utvärderingen av Onward ESF+ samt 

vilka utvärderingsrapporter som ska presenteras för Svenska ESF-rådet och med vilka 

tidsintervall.  En första utvärderingsrapport kommer lämnas till Svenska ESF-rådet i januari 

2026. 

När det gäller effektutvärdering kommer analysarbetet att pågå under våren 2025 – hösten 

2026 för att en utvärderingsrapport ska kunna lämnas till Svenska ESF-rådet i januari 2027. 

AF gav också en kort information kring uppföljningsplanen för Equip ESF+ där man i oktober 

2027 kommer att följa upp med två frågor kring hur arbetsmarknadsutfallen ser ut för 

arbetssökande i projektet samt om deltagandet i Rusta och Matcha 2 har ökat sannolikheten 

för att den arbetssökande fått en kompetens som efterfrågas på arbetsmarknaden. 

Slutligen gick AF igenom förutsättningarna för utvärdering inom programområde B. 

Övervakningskommittén beslutade, i enlighet med utvärderingsplanen (juni 2023), att 
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utvärderingsbehovet inom programområde B ska omhändertas av Arbetsförmedlingen. 

Ingen extern utvärdering ska upphandlas inom programområdet, med beaktande av följande: 

• Förutsättningarna är unika eftersom alla insatser administreras av 

Arbetsförmedlingen.  

• Arbetsförmedlingen har omfattande analyskompetens. 

• Arbetsförmedlingen har god tillgång till data från projekten.  

• Arbetsförmedlingen har erfarenhet av att utvärdera omfattande 

socialfondsprojekt.  

• Insatserna inom programområde B skiljer sig inte markant ifrån 

Arbetsförmedlingens ordinarie verksamhet. 

• Arbetsförmedlingens analysavdelning har lång erfarenhet av att granska 

liknande insatser. 

Elin Landell (ordf) ställde frågan om AF kunde säga något om mervärdet av de EU-medel 

som tilldelats programområde B. AF svarade att den stora vinsten är att man tack vare EU-

medlen når ett större antal individer.  

Marina Carlsson (Funktionsrätt Sverige) frågade hur AF tänkt kring gruppen 

funktionsnedsatta i förhållande till Rusta och Matcha. AF ansåg att det var för tidigt att säga 

om Rusta och Matcha har fungerat väl för flera olika målgrupper.  

Rusta och Matcha är en ordinarie insats till personer som skulle fått motsvarande insats 

ändå medan socialfondsprogrammet är delvis till för dem som står lite längre bort från 

arbetsmarknaden och därför är frågan varför det blev Rusta och Matcha? Det finns andra 

upphandlade tjänster som skulle kunna passa exempelvis funktionsnedsatta. AF svarade att 

det inte fanns möjlighet till andra upphandlade tjänster då man startade. 

Mattias Schulstad (LO) gjorde ett inspel och föreslog att man i utvärderingen ska beskriva 

bakgrunden till varför det blev ett upplägg med just Rusta och Matcha.  

Håkan Forsberg (Svenska ESF-rådet) informerade om att det finns pengar kvar att lysa ut 

inom programområde B. Detta innebär att andra insatser kan bli aktuella för att bredda 

målgruppen och nå dem så står längre från arbetsmarknaden och där Rusta och Matcha 

kanske inte har fungerat bäst. Det pågår en ständig dialog mellan Svenska ESF-rådet och 

AF om hur pengarna ska användas på bästa sätt. 

Elin Landell (ordf) frågade om AF tittat på Danmark och BIP-modellen som är en 

progressionsmätningsstudie. AF svarade att man känner till modellen men att man inte 

använde sig av den. Den kan dock vara värd att titta på framöver. 

Simon Ek (IFAU) ställde frågor kring hur man tänkt från AF:s sida när man tog fram 

enkätfrågorna och reflekterade också över hur man ska mäta mervärde av EU-medlen. Man 
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skulle behöva ställa sig frågan vad man inom AF skulle ha gjort om man inte hade fått EU-

medlen. Vad skulle man tagit fram för insats i stället och vilket mervärde skulle den i så fall 

ha gett jämfört med vad man har kunnat göra med EU-medlen? 

 Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 

13. Information från EU-kommissionens kommitté för ESF+ och dess tekniska 

arbetsgrupp 

(Utgick) 

• Föredragande: Jonas Bergström, Svenska ESF-rådet  

14. Information från analys- och kommunikationsenheten, Svenska ESF-rådet 

• Föredragande: Jenny Ingvarsson, Svenska ESF-rådet 

Jenny Ingvarsson presenterade ”En plats för alla” - Projekt som förändrar liv och bygger en 

mer inkluderande arbetsmarknad. Detta är berättelser som visar hur Svenska ESF-rådet, 

genom finansiering av projekt, hjälper individer att gå från utanförskap till en mer meningsfull 

vardag med arbete eller studier. Det kan också vara berättelser med ett vidare perspektiv, 

som till exempel kompetensförsörjning. Fokus ligger på personliga berättelser och konkreta 

resultat, där vi får följa individer men också organisationer och metoder som skapar verklig 

förändring. 

Meningen är att det från och med 2025 ska genomföras återkommande artikelserier om cirka 

6–8 artiklar per år. Dessa ska ha ett fokus på resultat och nytt är också att det kommer att 

tas fram filmer för att illustrera artiklarna. Översättning kommer att göras till engelska och 

spridning sker via olika kanaler och över tid. 

Kommande reportage och filmer handlar om Programområde D – Öka kapaciteten i den 

glesa geografin. De ger olika infallsvinklar på bredden av insatser såsom inflyttning till 

glesbygd och kartläggning av kompetensförsörjningsbehov. Materialet som tagits fram i 

projektreportagen kan användas av regionerna vid webbinarier, infoträffar med mera. 

Jenny Ingvarsson visade två olika filmer: 

• Samverkansprojektet ”Move on Up”, finansierat av Europeiska Socialfonden, 

arbetar de tre kommunerna Överkalix, Jokkmokk och Kiruna aktivt för att 

attrahera och välkomna nya invånare som söker natur, lugn och livskvalitet. 

”Move on up” 2023–2026 

• Projektet ”Koordinerad kompetensförstärkning i glesbygd” har tagit fram ett nytt 

datadrivet analys- och samverkansverktyg. Tack vare stöd från Europeiska 

Socialfonden, blir nu verktyget nyckeln för att hantera rekryteringsutmaning. 

”Koordinerad kompetensförstärkning i glesbygd” 2023–2024 

Assently: 91d597f2c555b112d7fb44149909bcc9b2b8b736a0ccf8466d66993be32d1495078ef994bd4a3e73a7746643df4df082e926bdb0922251cef057bd975a21eb3d

https://www.esf.se/resultat/projektbanken/projekt/?dnr=23-009-S03
https://www.esf.se/resultat/projektbanken/projekt/?dnr=23-009-S03
https://www.esf.se/resultat/projektbanken/projekt/?dnr=23-009-S03
https://www.esf.se/resultat/projektbanken/projekt/?dnr=22-021-S03
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                         Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 

15. Information från senaste AU-mötet              

• Föredragande Marina Carlsson, ordförande i AU 

Marina Carlsson var tillfälligt frånvarande från mötet. Elin Landell (ordf) rapporterade 

kortfattat från senaste AU-mötet där punkterna i stort speglade informationen vid dagens 

ÖK-möte. Se vidare mötesanteckningar från AU-mötet den 7 maj 2025. 

 

16. Nästa ordinarie sammanträde 

Den 8 oktober 2025 kl.10 (World Trade Center, Stockholm) 

17. Övriga frågor 

- Övervakningskommittén avtackade Håkan Forsberg som avgående generaldirektör 

för Svenska ESF-rådet då detta var hans sista ÖK-möte.  

18. Projektbesök: SPIK (LO) 

• Föredragande: Marie H Nilsson, Regional samordningsansvarig IF Metall och 

Joakim Engquist, VD IUC SYD (Projektägare) 

SPIK - Strategiskt Partnerskap för Industrins Kompetens. 

Projektet har haft kvalitativa eller strategiska mål, som både syftar till att skapa 

förutsättningar för företagens och individernas förflyttning nu (under projekttiden) och i 

framtiden (efter projektet). 

Mål 1: Stärka den strategiska förmågan i företagens ledning. 

Mål 2: Stärkt partnerskap mellan IF Metall, Teknikföretagen, och IUC Syd/Techtank som 

bidrar till både spetsigare och bredare förankring av kompetensutveckling i industrin. 

Projektet har också haft ett antal kvantitativa mål som både syftar till företagens och 

individernas förflyttning men också partnerskapets utveckling och förflyttning. 

Nya behov har uppstått eller upptäckts som kan bli nya idéer för framtida insatser. Man har 

till exempel sett ett behov av en breddad rekryteringsbas på kollektivsidan samt identifierat 

att flera behov kommer att uppstå genom de uppföljningar som kommer att göras framöver 

plus att halva projekttiden fortfarande återstår. 

Helen Myslek (Skolverket) frågade om man arbetar endast med personer som är anställda 

och om man har koppling till skolsidan? Ja, detta projekt gäller bara dessa personer men 

man kan se att det finns andra grupper att vända sig till och bredda kompetensförsörjningen 

framöver. 

Tereza Wilén (A-dep) undrade om tankarna om flera olika nivåer, det vill säga nationellt och 

internationellt, fanns med redan från början när man byggde upp projektet? Projektet 

Assently: 91d597f2c555b112d7fb44149909bcc9b2b8b736a0ccf8466d66993be32d1495078ef994bd4a3e73a7746643df4df082e926bdb0922251cef057bd975a21eb3d



11(13) 

 

 

 

   

 

 

 

svarade att ja, det fanns med från start men sedan har det också utvecklat sig över tid när 

det gäller olika perspektiv. I förändringsteorin hade man med nationell spridning från början. 

Roger Ylinenpää (Region Norrbotten) frågade hur man på ett smidigt sätt hade löst 

statsstödsproblematiken. Projektet svarade att man hämtar hem de mesta pengarna genom 

de minimis-stöd. 

Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 

19. Sammanträdet avslutas  
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Lista över närvarande ledamöter och övriga närvarande 4 juni 

2025 

 

Organisation: Ledamot: Ersättare: 

Arbetsförmedlingen  Maria Kindahl 
 

Arbetsgivarverket 
 

Emelie 
Hägerström 

Coompanion Marita Öberg-Molin 
 

DO  Anna Ericsson  
 

Folkbildningsrådet  Linda Rosén  

FORTE  Anna-Karin Florén 
 

Fremia Patrik Schröder  

Funktionsrätt Sverige Marina Carlsson  

Försäkringskassan Carina Hagelin 
Kjällman 

 

IFAU Simon Ek 
 

Landsorganisationen i SV. 
(LO) 

Mattias Schulstad  

Myndigheten för ungdoms- 
och civilsamhällesfrågor 
(MUCF) 

Johan Lycke   

Region Gävleborg 
  

Ida Thunholm  

Region Norrbotten Roger Ylinenpää  

Rädda barnen  Erik Lago 

Skolverket Helen Myslek 
 

Socialstyrelsen Sofia Lidén  

Svenskt Näringsliv kom 10.45 
samt går efter lunch 

Carina Lindfelt  

Tillväxtverket Ulf Savbäck 
 

TCO 
 

Lena Orpana 
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Ordförande:  

Elin Landell  

Arbetsmarknadsdepartementet: 

Cecilia Eng  
Tereza Vilén, bisittare 

Europeiska Kommissionen:  

Alexandra Kirgios 

Karl Wallén 

Svenska ESF-rådet 
Håkan Forsberg     
Jenny Ingvarsson      
Anita Ivarsson  
Erika Bengtsson 
Gunilla Sweger 
Joacim Rova Grevstig 
Seth Sander 

Projekt SPIK 

Marie H Nilsson 
Joakim Engquist 

  

 
Protokollet är justerat: 
 

 

________________________ _________________________ 

Elin Landell, ordförande  Erika Bengtsson, sekreterare 

    

________________________ _________________________ 

Maria Kindahl, justerare                                 Ida Thunholm, justerare  
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 Svenska ESF-rådet, Huvudkontoret 



Besöksadress: Drottninggatan 9, 3 tr. 



Postadress: Box 397, 801 05 Gävle  



Telefon: 020 – 33 33 90 



Fax: 08-579 171 01 



Webbplats: www.esf.se 



 



 



 Datum 
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Protokoll för Övervakningskommittén1 för det nationella 
programmet för ESF+ onsdag den 4 juni 2025 
 
Tid: 10.00-15.00 (inkl. lunch 12.00-13.00) 



Plats: World Trade Center, Stockholm. Lokal: Atlanta 



Närvarande: se lista 



 



1. Sammanträdet öppnades     



Elin Landell, Övervakningskommitténs (ÖK:s) ordförande (ordf.) öppnade mötet och hälsade 



alla välkomna. 



2. Upprop 



3. Godkännande av dagordning   



Dagordningen godkändes och har skickats ut i god tid före mötet. 



4. Protokollet från föregående sammanträde  



Inga synpunkter på föregående protokoll (4 mars 2025) 



5. Val av justerare 



ÖK valde Maria Kindahl, Arbetsförmedlingen, och Ida Thunholm, Region Gävleborg, till 



justerare. 



6. Anmälningar om överträdelse av EU:s stadga och de grundläggande rättigheterna             



ESF+ 2021–2027 



• Föredragande: Håkan Forsberg, Svenska ESF-rådet 



Håkan Forsberg informerade att inga anmälningar om överträdelse finns att redovisa. 



7. Information från EU-kommissionen 



• Föredragande: Alexandra Kirgios och Karl Wallén 



 



 
1 Enligt regeringsbeslutet om inrättande av en övervakningskommitté för det nationella programmet för Europeiska 
Socialfonden+ 2021–2027 (dnr A2022/00979) ansvarar övervakningskommittén även för övervakning av slutförandet av det 
nationella socialfondsprogrammet för tillväxt och sysselsättning 2014–2020. 



    



  



Diarienummer 



  



   2024/00008 
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Kommissionen (KOM) informerade om ett nylanserat och ett kommande initiativ samt två 



övriga punkter.   



Kompetensunionen är ett initiativ som presenterades av KOM i mars 2025. Målen för 



initiativet är att alla i Europa ska ha möjlighet att utveckla sina färdigheter, att 



konkurrenskraftiga företag ska kunna hitta personer med rätt kompetens och att kompetens 



och kvalifikationer ska vara transparenta, pålitliga och erkända. 



Viktiga inslag i kompetensunionen: 



• Bygga färdigheter 



• Uppkvalificera och omskola 



• Cirkulera kompetens 



• Attrahera, utveckla och behålla talanger 



 



Färdplanen för arbetstillfällen av hög kvalitet (Quality Jobs Roadmap) är ett kommande 



initiativ som förväntas bli beslutat i slutat av 2025. Färdplanen innehåller följande huvudmål: 



• Goda arbetsförhållanden - Skäliga löner, hälsa och säkerhet, balans mellan 



arbete och fritid, verkställighet av rättigheter. 



• Rättvisa omställningar - Möjligheter till utbildning och kompetensutveckling, 



anställningstrygghet och arbetsrörlighet, förutsägelse och hantering av 



omstruktureringar. 



• Digitalisering som fungerar för människor - Digital omvandling av arbetsplatsen, 



användning av digitala verktyg, distansarbete. 



• Förutsättningar - Stödjande ramverk (till exempel barnomsorg, långtidsvård), 



stark social dialog och kollektivavtalsförhandlingar, tillgång till finansiering. 



Vårpaketet inom den europeiska planeringsterminen (inklusive landrapport och landspecifika 



rekommendationer) publiceras den 4 juni 2025 och kommer presenteras vid nästa ÖK-möte 



den 8 oktober 2025. 



Slutligen informerades om Sociala klimatfonden som är en ny fond. Detta är inte något som 



berör ÖK men fonden har en social dimension varför KOM ville informera om den. Fondens 



medel ska kunna användas för att hantera de sociala och ekonomiska konsekvenser som 



kan uppstå när det föreslagna nya systemet för handel med utsläppsrätter för byggnader och 



vägtransporter, ETS2, träder i kraft. Fonden riktar sig till de mest utsatta grupperna, såsom 



hushåll som lever i energi- eller transportfattigdom, det vill säga de som behöver det mest. I 



Sverige är det Klimat- och näringslivsdepartementet och Naturvårdsverket som förvaltar 



fonden. Planen som ligger som förslag nu handlar om en elbilspremie riktad till grupper i 



behov av stöd, till exempel i glesbygd. Planen är tänkt att presenteras för Kommissionen för 



godkännande i sommar.  
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Marina Carlsson (Funktionsrätt Sverige) frågade om detta är ett stöd som kan omfatta även 



de personer som har bilstöd idag. Det är personer som ofta ligger under medelinkomst. KOM 



hade inget omedelbart svar på detta men tog med sig frågan. 



Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet.  



8. Information från Arbetsmarknadsdepartementet 



• Föredragande: Cecilia Eng 



Cecilia Eng uppdaterade ÖK gällande halvtidsöversynen av det nationella programmet för 



ESF+. Regeringen fattade beslut om halvtidsöversynen och programändringarna den 21 



mars 2025, därefter skickades underlagen in till EU-kommissionen. Svar förväntas komma 



inom kort. 



 



Vidare informerade Cecilia Eng om de nya partnerskap som ska ersätta 



strukturfondspartnerskapen (SFP). Arbetet leds av Landsbygds- och 



infrastrukturdepartementet.  



 



- 10 april 2025 fattade regeringen beslut om propositionen: Upphävande av lagen om 



strukturfondspartnerskap.  



 



- Lagen om strukturfondspartnerskap föreslås upphöra att gälla den 1 augusti 2025.  



 



- Strukturfondspartnerskapen föreslås ersättas med en ny partnerskapsordning som kommer 



regleras i förordning med planerat ikraftträdande den 1 augusti 2025. Riksdagen behandlar 



propositionen den 4 juni 2025.2 



 



- De nya partnerskapen ska ha en mer strategisk roll där tonvikten i arbetet ligger i 



utlysningsfasen. De nya partnerskapen beräknas vara verksamma från den 1 november 



2025. Brev med inbjudan riktad till regionerna om nominering av ordföranden för de nya 



partnerskapen har skickats ut och svar ska ha kommit in senast den 1 juli 2025. 



 



Det nya lagförslaget ”En moderniserad sammanhållningspolitik”.  



Cecilia Eng gick igenom de delar som berör Socialfonden+. En faktapromemoria finns att ta 



del av gällande detta: En moderniserad sammanhållningspolitik - Regeringen.se.  



 



- Förslaget sett till ESF+ ska ge möjlighet att inom ramen för halvtidsöversynen av 



programmen för ESF+ omfördela medel till två nya prioriteringar: kompetensutveckling inom 



 



 
2 https://www.riksdagen.se/sv/dokument-och-lagar/dokument/betankande/upphavande-av-lagen-om-
strukturfondspartnerskap_hc01nu22/ 





https://www.regeringen.se/faktapromemoria/2025/05/202425fpm38/
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försvarsindustrin och kompetensutveckling för anpassning till utfasning av fossila bränslen i 



produktionskapaciteten. 



 



- EU-finansiering av dessa insatser i programmen föreslogs i kommissionens initiala förslag 



kunna ske med upp till 100 procent. I ett kompromissförslag föreslår kommissionen en lägre 



EU-finansieringsgrad. Även ökad förfinansiering, det vill säga förskottsutbetalningar, till 



medlemsstaterna föreslås ske för programmen. - Förhandlingar pågår. 



Sverige har välkomnat de delar av förslaget som innebär ökade möjligheter vad gäller 



investeringar för att bygga upp EU:s försvar, i övrigt är Sverige rätt så kritiska. Sverige anser 



bland annat att förslaget frångår viktiga principer som krav på nationell medfinansiering och 



att EU-medel ska användas till insatser där det finns mervärde av EU-finansiering. Det är 



också mycket viktigt att förändringarna inte leder till att EU-medel kan frigöras som nu hålls 



inne på grund av bristande efterlevnad av rättsstatens principer.  



 



Slutligen informerade Cecilia Eng om att kommissionens förslag om nästa långtidsbudget 



väntas i juli 2025. 



 



Marita Öberg-Molin (Coompanion) ställde en fråga gällande kritiken kopplad till rättsstatens 



principer och Cecilia Eng förtydligade enligt ovan.  



 



Mattias Schulstad (LO) ställde frågan huruvida regeringen samverkar med parterna på 



nationell nivå om förslaget.  Cecilia Eng svarade att någon särskild dialog inte pågår, 



åtminstone inte sett till förslagen som rör ESF+, samt att hon tar med sig synpunkten om 



vikten av dialog med parterna. 



Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet.  



9. Information från Svenska ESF-rådet 



• Föredragande: Håkan Forsberg  



Håkan Forsberg informerade om samordningsförbundens arbete med Socialfonden+. 



Försäkringskassan har fått ett uppdrag att ta fram en struktur för hur samordningsförbunden 



ska kunna finnas med i strukturen framgent. Samordningsförbunden kommer inte längre 



kunna finnas med i rollen som projektägare eller samverkande part. Samordningsförbundens 



roll är enligt förslaget att vara med i beredningsgrupper som identifierar behov och lämnar 



förslag till insatser. 



Europeiska revisionsrätten (ECA) genomför för närvarande en revision av 



Ekonomistyrningsverket (ESV) och påtalar ett eventuellt fel som Svenska ESF-rådet nu fått 



lämna synpunkter på. Projekt som granskats ligger inom React EU, det vill säga de som 



blivit arbetslösa på grund av pandemin. ECA har reviderat ett projekt som riktats till så 



kallade ”hemmasittare” och menar att dessa inte är att betrakta som arbetslösa eftersom de 
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inte är inskrivna på Arbetsförmedlingen. Svenska ESF-rådet har argumenterat för att det 



finns andra sätt att definiera arbetslös än att man är inskriven på Arbetsförmedlingen. Om 



ECA inte godtar förklaringen kan Sverige komma att drabbas av ett ganska stort återkrav.  



Carina Hagelin Kjällman (FK) ställde frågan om ÖK skulle kunna bjuda in representanter från 



Försäkringskassan till ÖK framöver för att berätta om regeringsuppdraget och det 



arbetssätt/den process som är framtagen för att stödja parterna i samordningsförbunden att 



söka ESF+. Elin Landell (ordf) föreslog att inbjudan görs till ÖK-mötet den 8 oktober 2025. 



10. ESF-rådets socialfondsrapport 2025:1 



• Föredragande: Joacim Rova Grevstig, Svenska ESF-rådet 



Joacim Rova Grevstig gjorde en genomgång av programläget för ESF+ utifrån 



socialfondsrapport 2025:1.  



ESF+ i siffror totalt sett: 



• 186 utlysningar 



• 15 817 miljoner kronor utlysta 



• 16 778 miljoner kronor ansökta 



• 8 586 miljoner kronor beviljade 



• 478 beviljade projekt 



• 147 365 deltagare hittills  



• 26 755 deltagare i skolprojekt 



Joacim Rova Grevstig gick sedan igenom läget för varje programområde. 



Mattias Schulstad (LO) frågade om det finns siffror på hur många aktörer som är nya och hur 



många som är återkommande. För innevarande programperiod finns det i nuläget inga siffror 



framtagna men Seth Sander (Svenska ESF-rådet) svarade att för förra programperioden 



2014–2020 var andelen nytillkommande aktörer 19%. Joacim Rova Grevstig kommenterade 



att andelen i nuvarande programperiod förmodligen ligger i paritet med detta. 



Elin Landell (ordf) ställde en fråga kring vad definitionen av resultatmåttet ”förbättrad 



arbetsmarknadssituation” är i programområde A1 kompetensutveckling. Joacim Rova 



Grevstig svarade att mycket handlar om upplevd förbättring. Anställda kommer att få svara 



på en enkät 6 månader efter avslutat projekt där frågorna handlar om huruvida man 



exempelvis gått från deltid till heltid, gått från visstidsanställning till tillsvidareanställning, om 



man har fått en löneökning på grund av nya arbetsuppgifter med mera. 



Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 
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11. Arbetet med att minimera risk för dubbelfinansiering 



• Föredragande: Gunilla Sweger, Svenska ESF-rådet 



Gunilla Sweger presenterade några av de utmaningar myndigheter som hanterar EU-medel 



står inför och där dubbelfinansiering är en del. Dubbelfinansiering definieras som en situation 



där ett projekt får finansiering från två eller flera källor (till exempel EU-fonder och nationella 



stödprogram) för samma aktiviteter eller kostnader. Samma deltagare kan vara med i flera 



projekt samtidigt men inte mer än 100%. 



Dubbelfinansiering är ett av de områden som är av särskilt intresse vid revisioner. 



Vidare gick Gunilla Sweger igenom vilka andra fonder ESF+ har beröring med och som 



Svenska ESF-rådet behöver ta hänsyn till i sina kontroller för att säkerställa att ingen 



dubbelfinansiering sker. Vilka andra fonder det rör sig om kan dock skifta beroende på vilka 



insatser Socialfondens medel ska användas till och fler fonder att kontrollera mot kan 



således tillkomma. Gunilla Sweger gjorde en genomgång av vilka andra fonder som 



Socialfonden idag har beröringar med för att visa den komplexa bilden. 



För att arbeta förebyggande har Svenska ESF-rådet månatliga möten för utbyte med 



Tillväxtverket, Migrationsverket och Jordbruksverket. Man har också löpande kontakt med 



Internationella enheten på Arbetsförmedlingen kring Globaliseringsfonden och insatser 



kopplade till Northvolt.  



Varje myndighet arbetar med intern utbildning av personal, man kontrollerar i varandras 



projektbanker som är offentliga. 



För framtida kontroller av dubbelfinansiering kommer förhoppningsvis möjligheten till 



samkörning av register med andra myndigheter. Lagrådsremissen för utökat 



informationsutbyte mellan myndigheter innehåller en ny sekretessbrytande bestämmelse 



som förhoppningsvis träder i kraft i december 2025. 



Från och med 1 januari 2026 kommer det också att finnas ett särskilt register över utbetalat 



de minimis-stöd. Sverige tittar också i nuläget på de juridiska möjligheterna att ansluta sig till 



Arachne3. Det finns också en diskussion kring möjligheten att koppla sanktioner till 



nuvarande regelverk. 



Risken för dubbelfinansiering kopplat till Socialfonden är ur ett övergripande perspektiv låg 



då 70 procent av stödmottagarna är offentliga organisationer. Risken ökar dock då det hela 



tiden tillkommer nya fonder inom nya områden med nya typer av stödmottagare. 



Revisionsfokus kräver också ett ökat dokumentationskrav. 



 



 
3 Europeiska kommissionen har utvecklat Arachne, ett riskbedömningsverktyg riktat till de förvaltande myndigheterna och 
mellanliggande organ för projekt finansierade av Europeiska socialfonden, Europeiska regionala utvecklingsfonden och 
Sammanhållningsfonden, som ses som ett av verktygen för 'effektiva och proportionerliga åtgärder mot bedrägeri' enligt 
förordningen. 
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Marita Öberg-Molin (Coompanion) ställde en fråga kring om fondsamverkan försvåras i 



skenet av dubbelfinansiering. Gunilla Sweger svarade att dubbelfinansiering inte är något 



hinder för fondsamverkan så länge det finns tydliga avgränsningar kring vilka kostnader eller 



aktiviteter som finansieras av vilken fond. 



Carina Lindfelt (Svenskt näringsliv) reflekterade över att man behöver vara vaksam på och 



att ha insikt om att risk för oegentligheter finns i alla typer av organisationer. 



Roger Ylinenpää (Region Norrbotten) saknade Allmänna arvsfonden i presentationen och 



Gunilla Sweger förtydligade att presentationen fokuserade på EU-medel men att Allmänna 



arvsfonden också ligger med i detta. 



Carina Hagelin Kjällman (FK) reflekterade över att myndigheter ofta känner tillit till sin 



organisation men att man även behöver självrannsakan. 



Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 



12. Löpande uppföljning och utvärdering inom Programområde B 



• Föredragande Malgorzata Andersson och Magnus Rödin, Arbetsförmedlingen  



Malgorzata Andersson och Magnus Rödin presenterade Utvärderingsplan för 



Programområde B (PO B), Onward ESF+. Denna beslutades i juni 2023 och innehåller: 



• Programutvärdering av socialfondsprogrammet inleds 2027 



• Utvärdering av PO B ska slutföras senast våren 2028 



• Utvärdering av PO B utförs kontinuerligt under programperioden 



Utvärderingsfrågor kring effektivitet, relevans, samstämmighet, mervärde för unionen och 



ändamålsenlighet. De horisontella principerna ska genomsyra insatserna inom samtliga 



programområden och ska därför också utvärderas. 



AF gick vidare igenom vilka frågor som ska besvaras i utvärderingen av Onward ESF+ samt 



vilka utvärderingsrapporter som ska presenteras för Svenska ESF-rådet och med vilka 



tidsintervall.  En första utvärderingsrapport kommer lämnas till Svenska ESF-rådet i januari 



2026. 



När det gäller effektutvärdering kommer analysarbetet att pågå under våren 2025 – hösten 



2026 för att en utvärderingsrapport ska kunna lämnas till Svenska ESF-rådet i januari 2027. 



AF gav också en kort information kring uppföljningsplanen för Equip ESF+ där man i oktober 



2027 kommer att följa upp med två frågor kring hur arbetsmarknadsutfallen ser ut för 



arbetssökande i projektet samt om deltagandet i Rusta och Matcha 2 har ökat sannolikheten 



för att den arbetssökande fått en kompetens som efterfrågas på arbetsmarknaden. 



Slutligen gick AF igenom förutsättningarna för utvärdering inom programområde B. 



Övervakningskommittén beslutade, i enlighet med utvärderingsplanen (juni 2023), att 
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utvärderingsbehovet inom programområde B ska omhändertas av Arbetsförmedlingen. 



Ingen extern utvärdering ska upphandlas inom programområdet, med beaktande av följande: 



• Förutsättningarna är unika eftersom alla insatser administreras av 



Arbetsförmedlingen.  



• Arbetsförmedlingen har omfattande analyskompetens. 



• Arbetsförmedlingen har god tillgång till data från projekten.  



• Arbetsförmedlingen har erfarenhet av att utvärdera omfattande 



socialfondsprojekt.  



• Insatserna inom programområde B skiljer sig inte markant ifrån 



Arbetsförmedlingens ordinarie verksamhet. 



• Arbetsförmedlingens analysavdelning har lång erfarenhet av att granska 



liknande insatser. 



Elin Landell (ordf) ställde frågan om AF kunde säga något om mervärdet av de EU-medel 



som tilldelats programområde B. AF svarade att den stora vinsten är att man tack vare EU-



medlen når ett större antal individer.  



Marina Carlsson (Funktionsrätt Sverige) frågade hur AF tänkt kring gruppen 



funktionsnedsatta i förhållande till Rusta och Matcha. AF ansåg att det var för tidigt att säga 



om Rusta och Matcha har fungerat väl för flera olika målgrupper.  



Rusta och Matcha är en ordinarie insats till personer som skulle fått motsvarande insats 



ändå medan socialfondsprogrammet är delvis till för dem som står lite längre bort från 



arbetsmarknaden och därför är frågan varför det blev Rusta och Matcha? Det finns andra 



upphandlade tjänster som skulle kunna passa exempelvis funktionsnedsatta. AF svarade att 



det inte fanns möjlighet till andra upphandlade tjänster då man startade. 



Mattias Schulstad (LO) gjorde ett inspel och föreslog att man i utvärderingen ska beskriva 



bakgrunden till varför det blev ett upplägg med just Rusta och Matcha.  



Håkan Forsberg (Svenska ESF-rådet) informerade om att det finns pengar kvar att lysa ut 



inom programområde B. Detta innebär att andra insatser kan bli aktuella för att bredda 



målgruppen och nå dem så står längre från arbetsmarknaden och där Rusta och Matcha 



kanske inte har fungerat bäst. Det pågår en ständig dialog mellan Svenska ESF-rådet och 



AF om hur pengarna ska användas på bästa sätt. 



Elin Landell (ordf) frågade om AF tittat på Danmark och BIP-modellen som är en 



progressionsmätningsstudie. AF svarade att man känner till modellen men att man inte 



använde sig av den. Den kan dock vara värd att titta på framöver. 



Simon Ek (IFAU) ställde frågor kring hur man tänkt från AF:s sida när man tog fram 



enkätfrågorna och reflekterade också över hur man ska mäta mervärde av EU-medlen. Man 
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skulle behöva ställa sig frågan vad man inom AF skulle ha gjort om man inte hade fått EU-



medlen. Vad skulle man tagit fram för insats i stället och vilket mervärde skulle den i så fall 



ha gett jämfört med vad man har kunnat göra med EU-medlen? 



 Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 



13. Information från EU-kommissionens kommitté för ESF+ och dess tekniska 



arbetsgrupp 



(Utgick) 



• Föredragande: Jonas Bergström, Svenska ESF-rådet  



14. Information från analys- och kommunikationsenheten, Svenska ESF-rådet 



• Föredragande: Jenny Ingvarsson, Svenska ESF-rådet 



Jenny Ingvarsson presenterade ”En plats för alla” - Projekt som förändrar liv och bygger en 



mer inkluderande arbetsmarknad. Detta är berättelser som visar hur Svenska ESF-rådet, 



genom finansiering av projekt, hjälper individer att gå från utanförskap till en mer meningsfull 



vardag med arbete eller studier. Det kan också vara berättelser med ett vidare perspektiv, 



som till exempel kompetensförsörjning. Fokus ligger på personliga berättelser och konkreta 



resultat, där vi får följa individer men också organisationer och metoder som skapar verklig 



förändring. 



Meningen är att det från och med 2025 ska genomföras återkommande artikelserier om cirka 



6–8 artiklar per år. Dessa ska ha ett fokus på resultat och nytt är också att det kommer att 



tas fram filmer för att illustrera artiklarna. Översättning kommer att göras till engelska och 



spridning sker via olika kanaler och över tid. 



Kommande reportage och filmer handlar om Programområde D – Öka kapaciteten i den 



glesa geografin. De ger olika infallsvinklar på bredden av insatser såsom inflyttning till 



glesbygd och kartläggning av kompetensförsörjningsbehov. Materialet som tagits fram i 



projektreportagen kan användas av regionerna vid webbinarier, infoträffar med mera. 



Jenny Ingvarsson visade två olika filmer: 



• Samverkansprojektet ”Move on Up”, finansierat av Europeiska Socialfonden, 



arbetar de tre kommunerna Överkalix, Jokkmokk och Kiruna aktivt för att 



attrahera och välkomna nya invånare som söker natur, lugn och livskvalitet. 



”Move on up” 2023–2026 



• Projektet ”Koordinerad kompetensförstärkning i glesbygd” har tagit fram ett nytt 



datadrivet analys- och samverkansverktyg. Tack vare stöd från Europeiska 



Socialfonden, blir nu verktyget nyckeln för att hantera rekryteringsutmaning. 



”Koordinerad kompetensförstärkning i glesbygd” 2023–2024 





https://www.esf.se/resultat/projektbanken/projekt/?dnr=23-009-S03


https://www.esf.se/resultat/projektbanken/projekt/?dnr=23-009-S03


https://www.esf.se/resultat/projektbanken/projekt/?dnr=23-009-S03


https://www.esf.se/resultat/projektbanken/projekt/?dnr=22-021-S03
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                         Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 



15. Information från senaste AU-mötet              



• Föredragande Marina Carlsson, ordförande i AU 



Marina Carlsson var tillfälligt frånvarande från mötet. Elin Landell (ordf) rapporterade 



kortfattat från senaste AU-mötet där punkterna i stort speglade informationen vid dagens 



ÖK-möte. Se vidare mötesanteckningar från AU-mötet den 7 maj 2025. 



 



16. Nästa ordinarie sammanträde 



Den 8 oktober 2025 kl.10 (World Trade Center, Stockholm) 



17. Övriga frågor 



- Övervakningskommittén avtackade Håkan Forsberg som avgående generaldirektör 



för Svenska ESF-rådet då detta var hans sista ÖK-möte.  



18. Projektbesök: SPIK (LO) 



• Föredragande: Marie H Nilsson, Regional samordningsansvarig IF Metall och 



Joakim Engquist, VD IUC SYD (Projektägare) 



SPIK - Strategiskt Partnerskap för Industrins Kompetens. 



Projektet har haft kvalitativa eller strategiska mål, som både syftar till att skapa 



förutsättningar för företagens och individernas förflyttning nu (under projekttiden) och i 



framtiden (efter projektet). 



Mål 1: Stärka den strategiska förmågan i företagens ledning. 



Mål 2: Stärkt partnerskap mellan IF Metall, Teknikföretagen, och IUC Syd/Techtank som 



bidrar till både spetsigare och bredare förankring av kompetensutveckling i industrin. 



Projektet har också haft ett antal kvantitativa mål som både syftar till företagens och 



individernas förflyttning men också partnerskapets utveckling och förflyttning. 



Nya behov har uppstått eller upptäckts som kan bli nya idéer för framtida insatser. Man har 



till exempel sett ett behov av en breddad rekryteringsbas på kollektivsidan samt identifierat 



att flera behov kommer att uppstå genom de uppföljningar som kommer att göras framöver 



plus att halva projekttiden fortfarande återstår. 



Helen Myslek (Skolverket) frågade om man arbetar endast med personer som är anställda 



och om man har koppling till skolsidan? Ja, detta projekt gäller bara dessa personer men 



man kan se att det finns andra grupper att vända sig till och bredda kompetensförsörjningen 



framöver. 



Tereza Wilén (A-dep) undrade om tankarna om flera olika nivåer, det vill säga nationellt och 



internationellt, fanns med redan från början när man byggde upp projektet? Projektet 
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svarade att ja, det fanns med från start men sedan har det också utvecklat sig över tid när 



det gäller olika perspektiv. I förändringsteorin hade man med nationell spridning från början. 



Roger Ylinenpää (Region Norrbotten) frågade hur man på ett smidigt sätt hade löst 



statsstödsproblematiken. Projektet svarade att man hämtar hem de mesta pengarna genom 



de minimis-stöd. 



Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 



19. Sammanträdet avslutas  
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Lista över närvarande ledamöter och övriga närvarande 4 juni 



2025 



 



Organisation: Ledamot: Ersättare: 



Arbetsförmedlingen  Maria Kindahl 
 



Arbetsgivarverket 
 



Emelie 
Hägerström 



Coompanion Marita Öberg-Molin 
 



DO  Anna Ericsson  
 



Folkbildningsrådet  Linda Rosén  



FORTE  Anna-Karin Florén 
 



Fremia Patrik Schröder  



Funktionsrätt Sverige Marina Carlsson  



Försäkringskassan Carina Hagelin 
Kjällman 



 



IFAU Simon Ek 
 



Landsorganisationen i SV. 
(LO) 



Mattias Schulstad  



Myndigheten för ungdoms- 
och civilsamhällesfrågor 
(MUCF) 



Johan Lycke   



Region Gävleborg 
  



Ida Thunholm  



Region Norrbotten Roger Ylinenpää  



Rädda barnen  Erik Lago 



Skolverket Helen Myslek 
 



Socialstyrelsen Sofia Lidén  



Svenskt Näringsliv kom 10.45 
samt går efter lunch 



Carina Lindfelt  



Tillväxtverket Ulf Savbäck 
 



TCO 
 



Lena Orpana 
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Ordförande:  



Elin Landell  



Arbetsmarknadsdepartementet: 



Cecilia Eng  
Tereza Vilén, bisittare 



Europeiska Kommissionen:  



Alexandra Kirgios 



Karl Wallén 



Svenska ESF-rådet 
Håkan Forsberg     
Jenny Ingvarsson      
Anita Ivarsson  
Erika Bengtsson 
Gunilla Sweger 
Joacim Rova Grevstig 
Seth Sander 



Projekt SPIK 



Marie H Nilsson 
Joakim Engquist 



  



 
Protokollet är justerat: 
 



 



________________________ _________________________ 



Elin Landell, ordförande  Erika Bengtsson, sekreterare 



    



________________________ _________________________ 



Maria Kindahl, justerare                                 Ida Thunholm, justerare  
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